
 
 

 .חברי וחברות הפ"י שלום רב

הימים ימים סוערים תרתי משמע. המאבק על אופייה של המדינה נמצא כעת בשיאו ואנו כארגון 

בשתי נקודות השקה מרכזיות לפחות אליו איננו יכולים שלא להתחבר  פסיכולוגים שאיננו פוליטי

לעמוד על המשמר ולהביע את דעתנו לגביהן כל העת. שעליהן הגבנו בשבועות האחרונים ונמשיך 

הנדרשות סיון לאפשר טיפול ללא ההכשרה האקדמית הבסיסית וההתנסות המפוקחת יהאחת היא הנ

. השנייה התנגדות נחרצת למשנתם של חברי הכנסת מעוז וסטרוק לגבי מניעת לעשות זאתמנת -על

רות. בשני הנושאים האלה פרסמנו את שירותים על בסיס התנגדות מכל סוג שהוא למבקש השי

. שיגרנו מכתב שפורסם לכם/ן אל ראש הממשלה בדרישה שלא יאפשר את במקומות שונים עמדתנו

אפשר לאנשים ללא תואר והשכלה מתאימה לעסוק המבהסכמים הקואליציוניים סעיף המימוש 

 הפתוח לציבור בעניין השני במילים אלה: ,ופרסמנו את עמדתנו בדף הפייסבוק שלנו בתחומי הטיפול

אויות מדאיגות לגבי מתן ו/או מניעת טיפולים ושירותים מקבוצות שונות לאור פרסומים של התבט"

יה, חשוב לנו להזכיר כי הפסיכולוגים והפסיכולוגיות בישראל מחוייבים.ות לפעול על פי הקוד יבאוכלוס

חברתיים, תוך כבוד -האתי לקידום רווחה נפשית ללא אפליה על רקע הבדלים אישיים או תרבותיים

 דם באשר הם.ן ורגישות למאפיינים ייחודיים של אוכלוסיות שונות. לבני ובנות הא

מהות הטיפול הפסיכולוגי היא בסיוע למטופל.ת לחפש זהות ולעשות בחירות תוך מודעות עצמית 

במקום מכיל ומקבל. על הפסיכולוג.ית לעזור לפתח אווירה של סובלנות וקבלה, להפיץ מידע ולהגן על 

ונים.ות לטיפול בפרט. לא נכון מקצועית שעמדות של המטפל.ת ישפיעו על מיעוט נרדף בכלל ועל הפ

ההתייחסות למטופל.ת ובוודאי שלא על הכיוון הטיפולי. יש להימנע מלשמש שליח.ה של קבוצה דתית 

 תרבותית כלשהי, המבקשת למנוע מן האדם לחיות בדרך ההולמת את  זהותו.ה.-או חברתית

טיפולי המרה ואת הסיכונים ב'טיפולים' אלו הכוללים דיכאון, חרדה נזכיר גם את נייר העמדה נגד 

( שמגנה כל APAואובדנות, וכן את העמדה המקצועית של האגודה הפסיכיאטרית האמריקאית )

פרקטיקה שמטרתה לשנות את הנטייה המינית או הביטוי המגדרי של האדם ומאשררת כי נטייה 

רעות נפשיות, אך סטיגמה מתמשכת נגד אוכלוסית מינית והשתייכות למיעוט מגדרי אינם הפ

יה זו עלולה להשפיע לרעה על בריאותם.ן יות לאוכלוס/ואפליה של א.נשים המשתייכים ב""הלהט

 ."הנפשית
 

 .בנושא זה חברתית-ארגוניו-של החטיבה התעסוקתיתנחרץ כמוכן ייצא בימים אלה נייר עמדה 

שקול את עמדתנו לגבי נושאים אחרים שיעלו על סדר אנו נמשיך לעמוד על המשמר בסוגיות אלה ונ

 היום בציבוריות הישראלית במקביל להקפדה על הימנעות מעיסוק בנושאים פוליטיים טהורים. 

 

  :ובעניינים אחרים

 חברים וחברות 3700 -שמח לבשר כי בשנה האחרונה גדלנו מספרית כארגון ואנחנו מונים כעת כאני 

שנת הפעילות החדשה ניכרת עליה משמעותית גם בפעילות החטיבות  והמגמה נמשכת. עם תחילת

בקיום השתלמויות וימי עיון לחבריהן וחברותיהן וידיי המשרד של הפ"י עמוסות עבודה בסיוע לוועדי 

 החטיבות להפעיל את תוכניותיהם. 

פתחנו , יםיעצמאפסיכולוגים ופסיכולוגיות בשלנו כחלק מפעילות על חטיבתית ובמסגרת הטיפול 

 –"מעוף" . מדובר במיזם משותף להפ"י ול"קורס הקמה ושיווק קליניקה לפסיכולוגים/ות"לאחרונה, 

כהרף  ונסגר התמלא קורס. לשמחתנו ההיענות הייתה מדהימה והנונייםיהסוכנות לעסקים קטנים וב

כך בכוונתנו לפתוח בהמשך הכשרה נוספת. זו הזדמנות להודות לאפרת רכזת עצמאיים -עיין. לפי

 ולמריאל המנכ"לית שלנו על קידום הפרויקט המבורך הזה.



 
 

שעבר  "נוהל ההכרה בהשתלמויות מקצועיות מובהקות"סופית ע"י הוועד המרכזי  אושרבימים אלה 

שקבלנו מכם/ן מאז כתיבתו לפני רבות בחודשים האחרונים תהליך של בדיקה ועדכון בעקבות הערות 

באתר האינטרנט של  ותוניתן למצוא או 1/1/2023-נס לתקפו החל מהנכהמעודכן הנוהל  שנים. 4-כ

 הפ"י.

בימים אלה יצאה לדרכה ועדה מיוחדת של משרד הבריאות לבחינת נושא מבחני התמיכה לעניין 

מלגות המתמחים בקופות החולים ובעמותות וארגונים מחוץ למשרד הבריאות. לוועדה בראשותו של 

לוג הארצי, צורפו תחת כתבי מינוי מיוחדים נציגי קופות החולים השונות, נציגי  גבי פרץ הפסיכו

. ד"ר התנועה למען הפסיכולוגיה הציבורית –מרדו עמותות, ונציגי שלושת ארגוני הפסיכולוגים, אלית 

כן  -יו"ר חטיבת הפסיכולוגים במח"ר ואנוכי כנציג הסתדרות הפסיכולוגים בישראל. כמן –יובל הירש 

ברים בוועדה נציגי משרד הבריאות והמחלקה המשפטית שלו. הישיבה הראשונה של הועדה עסקה ח

בהבנת הבעיה והמחלוקת ובהגדרת המימון של המתמחים כ"שרות" או כ"תמיכה", הבדל מהותי 

שיכול להיות מכריע לגבי מסקנות הוועדה. בשלב זה סוכם שיימשך המאמץ ללמוד לעומק את 

 ון בכך בפגישתנו הבאה.הסוגייה ולחזור לד

יוצא  לדרך בימים למען הפסיכולוגיה הציבורית בשר כי רעיון שצמח בפורום הארגונים אני שמח ל

זאת במגמה  ,שילמדו ובהמשך יעבדו בפריפריה בתוכנית תמריצים לפסיכולוגיםאלה. מדובר 

תוכנית לעבות ולחזק את השירותים הפסיכולוגיים הציבוריים באזורים אלה. תכנית מסוג זה בשם "

והרעיון שגובש בפורום הארגונים היה לקיים תכנית כזו גם עבור  בר מתקיימת עבור רופאיםאילנות" כ

פסיכולוגים. לשמחתנו גבי פרץ הפסיכולוג הארצי התגייס לנושא והוביל אותו מנקודה זו לעבר יישומו 

בשלב ראשון בפריפריה הדרומית, ואנו תקווה שבעתיד הקרוב גם בפריפריה הצפונית. פרטים על 

 היקף המדויק של התוכנית ותנאיה יפורסמו ע"י גבי פרץ.ה

 בתקווה לימים טובים ושפויים יותר בתקופה המאתגרת שלפנינו.
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